

الإعلان العالمي للديمقراطية للاتحاد البرلماني الدولي: بعد مرور 25 عاماً، هل اجتاز الإعلان اختبار الزمن؟

الخميس 15 أيلول/سبتمبر 2022

سويسرا

ملخص

من الساعة 15:30 إلى 17:00 بتوقيت وسط أوروبا (بتوقيت جنيف)

بعدما أصبحت العديد من البلدان ديمقراطية في التسعينيات، أصدرت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي [الإعلان العالمي للديمقراطية](#) في العام 1997 في القاهرة، جمهورية مصر العربية.

وفي ذلك الوقت، تم وضعه ليكون معياراً دولياً لتوجيه الحكومات والبرلمانات والشعوب من خلال التحديات العديدة للديمقراطية في جميع أنحاء العالم.

وبعد مرور خمسة وعشرين عاماً، في ظل تردّي وضع الديمقراطية وتعرض البرلمانات للهجوم في العديد من البلدان حول العالم، هل لا يزال الإعلان يتمتع بأهمية؟ هل الديمقراطية مرنة وقادرة على الصمود بما يكفي للتكيف مع تحديات اليوم وهل ما زالت تفيد الناس؟ هل الديمقراطيات على قدر المهمة المتمثلة في التخفيف من آثار حالة الطوارئ المناخية؟ وماذا يعتقد الشباب؟

ويرجى التسجيل [هنا](#) لإجراء مناقشة تفاعلية مع بعض من كبار المفكرين حول الديمقراطية والبرلمانيين البارزين وممثلي المجتمع المدني.

ويرجى التسجيل قبل 9 أيلول/سبتمبر.

والفعالية متاحة لجميع البرلمانيين وأي شخص مهتم بالديمقراطية.

وتتوفر أماكن محدودة في المجلس لمشاهدة المناقشة مباشرة. يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني التالي:

press@ipu.org، إذا كنتم مهتمين بالحضور الشخصي.

الإعلان العالمي للديمقراطية

للاتحاد البرلماني الدولي: بعد مرور 25 عاماً،

هل اجتاز الإعلان اختبار الزمن؟

15 أيلول/سبتمبر 2022

17:00 – 15:30

(بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (جنيف))

مناقشة بالحضور الشخصي/افتراضية

حول اليوم الدولي للديمقراطية



ويرجى التسجيل [هنا](#) لإجراء مناقشة تفاعلية مع بعض من كبار المفكرين حول الديمقراطية والبرلمانيين البارزين وممثلي المجتمع المدني.

وبعد مرور خمسة وعشرين عاماً، في ظل تردّي وضع الديمقراطية وتعرض البرلمانات للهجوم في العديد من البلدان حول العالم، هل لا يزال الإعلان يتمتع بأهمية؟ هل الديمقراطية مرنة وقادرة على الصمود بما يكفي للتكيف مع تحديات اليوم وهل ما زالت تفيد الناس؟ هل الديمقراطيات على قدر المهمة المتمثلة في التخفيف من آثار حالة الطوارئ المناخية؟ وماذا يعتقد الشباب؟

بعدما أصبحت العديد من البلدان ديمقراطية في التسعينيات، أصدرت البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي [الإعلان العالمي للديمقراطية](#) في العام 1997 في القاهرة، جمهورية مصر العربية.

وفي ذلك الوقت، تم وضعه ليكون معياراً دولياً لتوجيه الحكومات والبرلمانات والشعوب من خلال التحديات العديدة للديمقراطية في جميع أنحاء العالم.

والفعالية متاحة لجميع البرلمانيين وأي شخص مهتم بالديمقراطية. [تسجيل](#)

وتتوفر أماكن محدودة في المجلس لمشاهدة المناقشة مباشرة. [يرجى هنا](#) التواصل عبر البريد الإلكتروني التالي: press@ipu.org، إذا كنتم

مهتمين بالحضور الشخصي. [يرجى التسجيل قبل 9 أيلول/سبتمبر.](#)



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

The IPU Universal Declaration on Democracy: 25 years on, has the declaration stood the test of time?

Thursday, 15 September 2022
Switzerland

Summary

15:30-17:00 CET (Geneva time)

Riding on a wave of countries becoming democracies in the 1990s, IPU Member Parliaments issued the [Universal Declaration on Democracy](#) in 1997 in Cairo, Egypt.

At the time, it was designed to be an international standard to guide governments, parliaments and people through the many challenges to democracy around the world.

Twenty-five years on, with the backdrop of democratic back-sliding and parliaments under assault in many countries around the world, is the declaration still relevant? Is democracy resilient and flexible enough to adapt to the challenges of today and still deliver for the people? Are democracies up to the task of mitigating the effects of the climate emergency? And what do young people think?

Register here for an interactive debate with some leading thinkers on democracy, prominent parliamentarians and representatives of civil society.

Register before 9 September.

Open to all parliamentarians and anyone interested in democracy.

Limited places are available at the House of Parliaments to watch the debate live. Write to press@ipu.org if you are interested in attending in person.

The IPU Universal Declaration on Democracy: 25 years on, has the declaration stood the test of time? 15 Sept 2022
15:30-17:00 CEST (Geneva)

An in-person/virtual panel debate on International Day of Democracy

Riding on a wave of countries becoming democracies in the 1990s, IPU Member Parliaments issued the [Universal Declaration on Democracy](#) in 1997 in Cairo, Egypt.

At the time, it was designed to be an international standard to guide governments, parliaments and people through the many challenges to democracy around the world.

Twenty-five years on, with the backdrop of democratic back-sliding and parliaments under assault in many countries around the world, is the declaration still relevant? Is democracy resilient and flexible enough to adapt to the challenges of today and still deliver for the people? Are democracies up to the task of mitigating the effects of the climate emergency? And what do young people think?

Register [here](#) for an interactive debate with some leading thinkers on democracy, prominent parliamentarians and representatives of civil society.

Open to all parliamentarians and anyone interested in democracy.

Limited places are available at the House of Parliaments to watch the debate live. Write to press@ipu.org if you are interested in attending in person.

Register here

Register before 9 September